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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Az egyházakra nem vonatkozik a költségvetési 
támogatások átláthatóságának biztosítása?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Állami Számvevőszék (ÁSZ) ma megjelent jelentésében megállapította, hogy:

„A Krisztusban Hívő Nazarénus Gyülekezetek a 2015-2017. években nem rendelkezett a jogszabályi
előírások ellenére számviteli politikával és az annak keretében elkészítendő szabályzatokkal, ezáltal
nem alakította ki a szabályszerű működés és gazdálkodás kereteit, nem biztosította a költségvetési
támogatás felhasználás átláthatóságának és elszámoltathatóságának feltételeit. 

A Krisztusban Hívő Nazarénus Gyülekezetek a jogszabályban előírt éves beszámolókat 2015-2017.
években  nem  készítette  el,  ezáltal  nem  biztosította  a  közpénzek  törvényes  felhasználásának
ellenőrizhetőségét,  a  közpénzekkel  való  gazdálkodása  nem  volt  elszámoltatható.  Továbbá  a
költségvetési támogatások igénylésével kapcsolatos feladatait nem látta el szabályszerűen. 

A  Fenntartó  az  átvállalt  közfeladat  ellátása  érdekében  biztosított  közpénzek  igénybevétele,
felhasználása alapfeltételeit  nem biztosította,  gazdálkodásával  nem számolt  el,  ezáltal  nem volt
igazolt,  hogy  a  szociális  közfeladathoz  biztosított  költségvetési  támogatásokat  szabályszerűen
fordította az Intézménye működtetésére.”

Az állami költségvetésből a jelzett három évben, évente közel 100 millió forintot kapott.

Mindezek miatt kérdezem:

- Hogyan lehetséges az, hogy egy évente közel 100 millió forinttal hivatalosan elszámolni nem
tudó szervezet ellen nem indul semmilyen eljárás? 

-  Milyen szankcióval  sújtja az  állam azokat a közfeladatot  ellátó  állami  vagy nem állami



fenntartókat, akik törvénytelenül műkődnek? 

- Ha egy fenntartó nem készíti el az éves beszámolókat, és így nem számol el az előző évben
kapott  közpénzek  felhasználásával,  az  igényléssel  kapcsolatos  feladatokat  nem  látta  el
szabályszerűen, nem számolt el gazdálkodásával, akkor hogyan kaphat állami támogatást a
következő évre? 

- Hogyan lehetséges, hogy az említett dokumentumok megléte nélkül újabb támogatást kapjon
bármilyen fenntartó? 

A Jelentés  mellékletében  szereplő  levelezésben  olvasható,  hogy  a  Gyülekezet  szerint  minden
rendben volt, csupán annyi volt a probléma, hogy – az egyház értelmezésében kialakult szokásjog
alapján – a Szegedi Gyülekezet látta el a fenntartói feladatokat, ők mindent elkészítettek és az ÁSZ-
nak benyújtottak. Ez azonban azt is felveti, hogy évekig nem tűnt fel senkinek, hogy más címen
és néven szereplő gyülekezet kap állami támogatást és más készít beszámolókat? Ki ezért a
felelős az állam oldalán?

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2020. február 18.

Bangóné Borbély Ildikó
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